

تعميم للجهات المقبولة لدى الهيئة ببرنامج (قبول جهات تقويم المطابقة)

إشارة إلى التعديلات الوطنية على بعض المواصفات القياسية والمنشورة في صحيفة أم القرى عدد رقم (٤٨٩٦) وتاريخ (٢٠/٠٨/٢٠٢١م)، وإشارة إلى الاستفسارات التي وردت بشأن هذه التعديلات. تود الهيئة إحاطتكم بالآتي (والذي يأتي استكمالاً لأي تعاميم مرسله سابقاً):

أولاً: السخانات الكهربائية من النوع التخزيني:

١. الالتزام بالعمل بما تضمنه التعميم الصادر من هيئة التقييس لدول مجلس التعاون لدول الخليج العربية برقم ١٧٠/٣٠٠/٢٠ تاريخ ٢٧/٠٨/٢٠٢٠م لسخانات الماء الكهربائية من النوع التخزيني حتى سعة ٢٠٠ لتر الخاصة بالإستخدام المنزلي حتى تاريخ ٢٠/٠٢/٢٠٢٢م.
٢. ابتداءً من (٢٠٢٢/٠٢/٢١م) يجب أن تطبق المواصفة القياسية السعودية رقم (SASO IEC 60335-2-21:2021) ويعنوان (الأجهزة الكهربائية المنزلية وما شابهها - السلامة - الجزء ٢ - ٢١: متطلبات خاصة بالسخانات الكهربائية التخزينية) على جميع السخانات الكهربائية التخزينية على أن تحل وتستبدل هذه المواصفة المواصفات القياسية: (-SASO GSO 1858:2012, SASO-GSO 1859:2012, SASO UL 174:2008, SASO UL 1453:2008).
وتكون هذه المواصفة إلزامية على جميع السخانات الكهربائية التخزينية بمختلف ساعاتها حسب مجال المواصفة بالأخذ بعين الاعتبار التعديلات الوطنية على المواصفة.

ثانياً: مدافئ الغرفة الكهربائية:

يتم تطبيق المواصفة القياسية السعودية رقم (SASO IEC 60335-2-30:2021) وبعنوان (الأجهزة الكهربائية المنزلية والأجهزة المماثلة لها - السلامة - الجزء ٢ - ٣٠: متطلبات خاصة بمدافئ الغرفة) على جميع مدافئ الغرفة الكهربائية التي تقع ضمن مجال المواصفة، على أن تحل و تستبدل الإصدار السابق من المواصفة القياسية برقم (SASO IEC 60335-2-30:2020)، وتكون هذه المواصفة إلزامية ابتداءً من (٢٠٢٢/٠٢/٢١م) بالأخذ بعين الاعتبار التعديلات الوطنية على المواصفة.

ثالثاً: وصلات الإطالة الكهربائية:

يتم تطبيق المواصفة القياسية السعودية رقم (SASO 2815:2021) وبعنوان (متطلبات السلامة لمجموعات وصلات الإطالة الكهربائية ٢٣٠ فولت/١٣ أمبير) على وصلات الإطالة الكهربائية، على أن تحل وتستبدل الإصدار السابق من المواصفة القياسية برقم (SASO 2815:2010) وبعنوان (متطلبات السلامة لمجموعات وصلات الإطالة الكهربائية)، وتكون هذه المواصفة إلزامية ابتداءً من (٢٠٢٢/٠٢/٢١م) بالأخذ بعين الاعتبار التعديلات الوطنية على المواصفة.

وعليه نأمل من كافة الجهات المقبولة الالتزام بالتحقق من متطلبات المواصفات القياسية المحدثة وفق التواريخ المشار لها أعلاه.

وتقبلوا أطيب تحياتي

نائب المحافظ

للمطابقة والعمليات

م. سعود بن راشد العسكري

Notification

For the Acceptance Bodies at SASO in the Program of (Acceptance of Conformity Assessment Bodies)

A reference to the national amendments to some standards published in Umm Al-Qura Gazzitee No. (4896) and dated (20/08/2021 AD), and a reference to the inquiries received regarding these amendments.

SASO would like to inform you of the following (which is a continuation of any circulars sent previously):

Firstly: Electric Storage Water Heaters:

1. Commitment to work as contained in the notification issued by GSO No. 20/300/170 and dated 27/08/2020 AD for Electric Storage Water Heaters up to a capacity of 200 liters for domestic use until 20/02/2022 AD.
2. Starting from (21/02/2022 AD), SASO IEC 60335-2-21:2021 (Household and similar electrical appliances - Safety - Part 2-21: Particular requirements for storage water heaters) shall be applied to all Electric Storage Water Heaters. This standard supersedes and replaces standards: (SASO-GSO 1858:2012, SASO-GSO 1859:2012, SASO UL 174:2008, SASO UL 1453:2008).

It will be mandatory for all Electric Storage Water Heaters with their various capacities based on the scope of the standard with taking into account national amendments to the standard.

Secondly: Electric Room Heaters:

SASO IEC 60335-2-30:2021 (Household and similar electrical appliances - Safety - Part 2-30: Particular requirements for room heaters) shall be applied to all Electric Room Heaters within the scope of the standard. This standard shall replace the previous version of standard No. SASO GSO IEC 60335-2-30:2020, and it will be a mandatory standard, starting from (21/02/2022), taking into account national amendments to the standard.

Thirdly: Electric Cord Extensions:

SASO 2815:2021 (Safety requirements for Cord Extension Sets- 230 V/13 A) shall be applied to Electric Cord Extensions. This standard supersedes and replaces standard No. SASO 2815:2010 (Safety requirements for Cord Extension Sets), and it will be a mandatory standard, starting from (21/02/2022), taking into account national amendments to the standard.

Accordingly, we hope that all accepted bodies are committed to verifying the requirements of the updated standards according to the dates referred to above.

Best Regards,,,

**Vice Governor for
Conformity and Operations**

Eng. Saud R. Al Askar